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Minister Braks is van mening dat, om zoveel 
mogelijk te bereiken, Nederland zich zo zal moeten op
stellen dat we zowel het Verenigd Koninkrijk als de Bonds-
Republiek Duitsland meekrijgen. 

De heer Rutten wijst erop dat te veel de indruk 
wordt gewekt dat er slechts twee extreme posities zijn, 
het Verenigd Koninkrijk en Nederland enerzijds en een 
grote groep gelijkgezinden anderzijds. Het is echter meer 
zo dat het Verenigd Koninkrijk, Nederland en de Bonds Re
publiek Duitsland aan de kop van het peleton rijden. 

Staatssecretaris Van Eekelen is van mening dat 
er twee verschillende races worden gereden; in de discus
sie over de budgettaire onevenwichtigheden zijn er andere 
koplopers dan in de discussie over de bezuinigingen in 
de landbouw. Spreker wijst minister Van Aardenne erop 
dat het Commissie-voorstel toch een harde procedure-af
spraak bevat. 

De minister-president beseft dat het risico 
bestaat dat Nederland te vroeg door de bocht gaat doch 
indien de andere lidstaten van mening zijn dat zelfs 
het Commissievoorstel te rigide is wordt er helemaal 
niets bereikt. Toch zouden wij zo lang mogelijk moeten 
vasthouden aan ons oorspronkelijke standpunt en intus
sen moeten proberen het Commissie-voorstel aan te scher
pen . 

Staatssecretaris Van Eekelen vraagt of Neder
land in de komende Speciale Raad door de bocht zal kun
nen gaan. 

De minister-president is van mening dat dit 
van de posities van de andere delegaties afhangt. 
Hij concludeert dat de raad de conclusies van de Coör
dinatie Commissie aanvaardt met de aantekening dat, 
ervan uitgaande dat het Nederlands standpunt ten aan
zien van een financiële richtsnoer ter beheersing van 
de landbouwuitgaven zo lang mogelijk zal worden gehand
haafd, aan de delegatie overgelaten wordt het moment 
te bepalen waarop zal worden ingestemd met het aange
paste Commissie-voorstel. 

De Raad stemt hiermee in. 
b Bijstelling gemeenschappelijk landbouwbeleid 

Staatssecretaris Van Eekelen wijst op pag 4 
van de conclusies van de Coördinatie Commissie derde 
gedachtenstreepje waar vermeld staat dat de afbraak 
van de positieve MCB's in beginsel voor rekening dient 
te komen van de Bonds Republiek Duitsland. 

Minister Braks merkt op dat hiermee in prin
cipe ook bedoeld wordt voor rekening van Nederland. De 
Coördinatie Commissie pleit er voor ook de negatieve 
MCB's zo snel mogelijk af te breken. Dit is begrijpe
lijk maar geeft wel een extra stimulans tot prijsver
hogingen. Derhalve moet men voorzichtig zijn met het 
afbreken van negatieve MCB's. 
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De minister-president vraagt naar de motieven 
voor het snel afbreken van de MCB's. 

De heer Engering merkt op dat Financiën het 
hele systeem van de MCB's zo snel mogelijk zou willen 
afbreken. Het Duitse voorstel, waar Frankrijk zich in
middels ook in kan vinden, bevat een systeem waardoor 
geen nieuwe positieve MCB's meer zullen ontstaan. 
De politieke druk om de negatieve MCB's af te breken is 
gering, hoewel de inflatoire effecten daarvan beperkt 
zijn. Ook de Commissie heeft enige aarzeling ten aan
zien van de afbraak van negatieve MCB's vanwege de ont
vangsten van exporteurs uit negatieve MCB-landen. 

De heer De Zeeuw merkt op dat landbouw de ne
gatieve MCB's niet te snel wil afbreken omdat dan de 
landen met negatieve MCB's bij de prijsonderhandelingen 
minder druk zullen uitoefenen om tot prijsverhogingen 
te komen. 

Minister De Koning is van mening dat met de 
MCB's de problematiek en de financiering van de gemeen
schap aan de verkeerde kant wordt aangepakt. Bij een 
sterke begrenzing van de positieve MCB's zullen de weer
standen bij de landen om tijdig hun valuta aan te passen 
toenemen. Deze ontwikkeling gaat ver uit boven het strik
te landbouwbelang. 

Minister Ruding is met minister De Koning van 
mening dat het probleem aan de verkeerde kant worut aan
gepakt; de wisselkoersen moeten op hun eigen merites 
beoordeeld worden. In theorie kan het nieuwe systeem 
een tijdige aanpassing van de wisselkoersen belemmeren, 
maar in de praktijk komen die aanpassingen er toch, zij 
het enige tijd later. 

Minister De Koning merkt op dat de bereidheid 
om de pijn te verdelen zal afnemen omdat de landen die 
bij een wisselkoersaanpassing in beperkte mate zouden 
moeten revalueren daartoe minder geneigd zullen zijn. 

De heer Engering wijst erop dat het systeem 
gebaseerd is op de ECU. Als de D-mark revalueert betekent 
dit automatisch dat de andere valuta devalueren ten op
zichte van de D-mark. Er is slechts sprake van een re
latieve verschuiving tussen de valuta's. 

De minister-president merkt op dat er naast 
het technische aspect ook met het psychologische aspect 
van een devaluatie moet worden rekening gehouden. Indien 
landen om prestige overwegingen een devaluatie niet wil
len draagt dat bij aan het toenemen van protectionis
tische maatregelen. Spreker stelt vast dat dit deel van 
de conclusies van de Coördinatie Commissie voldoende is 
besproken. 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op dat twee 
vragen nog behandeld moeten worden. Namelijk de vraag 
of er inhoudelijk in het landbouwdossier nog andere po
sities moeten worden gekozen en de kwestie van de on
evenwichtigheid in de behandeling van de andere produc
ten dan zuivel en granen. 
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Minister Braks heeft bezwaar tegen de conclu
sie van de Coördinatie Commissie, dat Nederland zal 
aandringen op een formule die zeker stelt dat de behan
deling van de bezuinigingen in de andere sectoren dan 
zuivel en granen na de Europese Raad van Athene wordt 
voortgezet. Dit is veel te zwak gesteld; op z fn minst 
zou in de Europese Raad moeten worden afgesproken hoe 
deze behandeling verder zal verlopen, waarbij de band 
tussen de bezuinigingen in de verschillende sectoren 
niet wordt losgelaten. 

De minister-president is eveneens van oordeel 
dat deze conclusie van de Coördinatie Commissie moet 
worden aangescherpt. 

De heer De Zeeuw stelt voor de effectuering 
van de bezuinigingen in de zuivel- en graansector af
hankelijk te stellen van het bereiken van overeenstem
ming ten aanzien van de andere sectoren. Spreker doet 
verder verslag van de High Level Group Landbouw. Voor 
wat betreft de handel met derde landen bestaat er een 
tendens om het Commissie-voorstel voor de overschot
sectoren met name ten aanzien van rundvlees aan te 
scherpen. De standpunten waren verdeeld; Frankrijk en 
Ierland wensen vooral hun eigen landbouwers te bescher
men, terwijl de Bonds Republiek Duitsland, het Verenigd 
Koninkrijk, Nederland en Denemarken de goede verhou
ding met derde landen in stand willen houden. Als com
promis is een tekst voorgesteld waarin de uitgangspun
ten van de Commissie worden gehandhaafd maar de sterke 
relatie met de communnautaire preferentie wordt afge
zwakt. Over de olie en vettenheffing bestaat nog geen 
overeenstemming. Van de Bonds Republiek Duitsland, Dene
marken, het Verenigd Koninkrijk en Nederland is de af
wijzende houding duidelijk. Zij staan op het standpunt 
dat er geen relatie gelegd mag worden met boter en dat 
het hier gaat om een zuiver budgettaire maatregel. De 
Bonds Republiek Duitsland is van oordeel dat deze maat
regel moet worden gebaseerd op artikel 201 EEG-verdrag. 
Nederland heeft zich hierbij aangesloten. 

Minister Van Aardenne wijst op de conclusie 
van de Coördinatie Commissie betreffende de bilaterale 
gesprekken tussen de Verenigde Staten en de Commissie 
over de graanvervangers. De conclusie vermeldt dat in 
beginsel een oplossing dient te worden gezocht via de 
bestaande GATT procedures. Spreker is van mening dat de 
GATT-procedures altijd gerespecteerd moeten worden en 
dat derhalve de woorden "in beginsel" dienen te wor
den geschrapt. 

Minister Ruding is het hiermee eens en wenst 
ten aanzien van een evenwichtige behandeling van de be
zuinigingen in de andere sectoren eveneens een hardere 
formulering. Op andere terreinen dan zuivel en granen 
dient meer te gebeuren want het zou gevaarlijk voor Ne 
derland zijn als veel wordt bezuinigd in de zuivel en 
niet in de zuidelijke producten. In Athene dient verder 
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meer concreet op de feitelijke invulling van de taak
stelling ten aanzien van de zuivel te worden ingegaan 
om de beoogde bezuinigingen te kunnar realiseren. 

Minister Braks is van mening dat de bezuini
gingsoperatie in de zuivel, conform de conclusies van 
de vorige Raad voor Europese Zaken moet worden bezien 
in relatie met een terughoudend prijsbeleid, het han
teren van een medeverantwoordelijkheidsheffing en aan
passingen van bestaande marktordeningen en interven
ties. Op die manier kan de bezuinigingsdoelstelling 
worden bereikt. Dit is ook noodzakelijk voor de in
terne politieke vertaling van de te treffen maatregelen. 

De minister-president concludeert dat de con
clusies van de Coördinatie Commissie worden aanvaard 
met de volgende aantekeningen: 
1. Wanneer de bilaterale gesprekken tussen de 
Commissie en de Verenigde Staten over de graanvervangers 
geen resultaat mochten opleveren zal een oplossing dien
en te worden gezocht via de bestaande GATT procedures. 
2. De delegatie zal ten aanzien van de bezuini
gingen in andere sectoren dan zuivel en granen vasthou
den aan de formule dat de bezuinigingen in de zuivel en 
graansector pas kunnen worden geëffectueerd als overeen
stemming bestaat over de bezuinigingen in de andere sec
toren . 

De raad stemt hiermee in. 

c. Nieuw gemeenschappelijk beleid 
Staatssecretaris Van Eekelen licht toe dat de 

notitie van het ministerie van Economische Zaken inzake 
nieuw beleid begint met een algemene uiteenzetting over 
de beweegredenen van Frankrijk. In de Coördinatie Com
missie is vooral de nadruk gelegd op een pragmatische 
aanpak. Ook minister Chandernagor heeft gezegd dat de 
Franse gedachten pragmatisch uitgewerkt moeten worden. 
Nederland zou zich daarbij moeten aansluiten en er is 
dan ook geen behoefte aan een theoretische algemene 
discussie over definities. Het gaat er om te komen tot 
projecten die voor ons bedrijfsleven van belang zijn. 

Staatssecretaris Bolkestein sluit zich aan bij 
de opmerkingen van staatssecretaris Van Eekelen^inzake 
de pragmatische aanpak. De opmerking van de Coördina
tie Commissie, dat de notitie voor rekening van het 
ministerie van Economische Zaken blijft is formeel juist, 
maar de notitie gaat uit van het Nederlandse standpunt 
tot dusver, zoals vastgelegd in instructies en conclu
sies van de Coördinatie Commissie. De in deze Commissie 
gegeven toelichting werd verwelkomd als positiever dan 
de toon van de notitie mocht doen verwachten. Spreker 
is van oordeel dat in de notitie geen sprake is van een 
negatieve benadering doch van een noodzakelijke benade
ring waarin bepaalde Franse ideeën worden afgewezen. 


